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               PROTOKÓŁ – Nr XIV/2008 
 

                                 z obrad XIV sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno 
                               z dnia 01 października 2008 roku, której obrady  
                               odbyły się w lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy  
                               Sulęczyno i trwały od godziny 903 do godziny 1120

  

 

                      ------------------------------------------------------------------- 
 

Załączniki:  
 
  1.Lista obecności radnych Rady Gminy Sulęczyno na obradach XIV sesji V kadencji Rady Gminy   
     Sulęczyno z dnia 01 października 2008 roku oraz zaproszonych osób od str.1 do str.3. 

 
  2.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych na XIII sesji V kadencji Rady 

     Gminy Sulęczyno w dniu 16 lipca 2008 roku. 
 
  3.Pismo skierowane do Rady Gminy Sulęczyno, dotyczące złoŜonych oświadczeń majątkowych  

     przez radnych Rady Gminy Sulęczyno za rok 2007. 
 

  4.Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 16 lipca 2008 roku. 
 

  5.UCHWAŁA – Nr XIV/118/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 01 października 2008 roku w    
     sprawie: podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku w Gminie Sulęczyno. 
    

  6.Projekt uchwały sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w  
     Gminie Sulęczyno. 
      

  7.Pisma Kuratorium Oświaty w Gdańsku opiniujące pozytywnie projekty uchwał: 
 

     - w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniŜek tygodniowego obowiązkowego  
       wymiaru godzin zajęć dydaktyczno – wychowawczych dyrektorom szkół i przedszkoli w       

       Gminie Sulęczyno, 
     - w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli szkół w  

       Gminie Sulęczyno. 
 

  8.Pismo Wójta Gminy Sulęczyno skierowane do Pomorskiego Kuratora Oświaty w Gdańsku z dnia 
     29 września 2008 roku o wyraŜenie zgody na skorygowanie projektu uchwały w sprawie określenia  
     zasad udzielania i rozmiaru zniŜek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  

     dydaktyczno – wychowawczych dyrektorom szkół i przedszkoli w Gminie Sulęczyno w paragrafie  
     2 punkt 2 tabeli. 

. 
  9.UCHWAŁA – Nr XIV/119/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 01 października 2008 roku w  

     w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniŜek tygodniowego obowiązkowego  
     wymiaru godzin zajęć dydaktyczno – wychowawczych dyrektorom szkół i przedszkoli w       
     Gminie Sulęczyno. 

 
10.UCHWAŁA – Nr XIV/120/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 01 października 2008 roku w  

     w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli szkół w  
     Gminie Sulęczyno. 
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11.UCHWAŁA – Nr XIV/121/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 01 października 2008 roku w  

     sprawie zatwierdzenia projektu systemowego pt. „ Zacznij od nowa ” w ramach Programu  
     Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet VII „ Promocja Integracji Społecznej ”, Działanie 7.1  

     „ Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji ”, Poddziałanie 7.1.1  „ Rozwój i upowszechnianie  
      aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej ”. 
 

12.UCHWAŁA – Nr XIV/122/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 01 października 2008 roku w  
      sprawie wniosku o wpis Gminy Sulęczyno do rejestru gmin, na których obszarze uŜywa się  

      nazw w języku mniejszości. 
 

13.UCHWAŁA – Nr XIV/123/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 01 października 2008 roku w 
      w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Sulęczyno. 
 

14.UCHWAŁA – Nr XIV/124/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 01 października 2008 roku  
     zmieniająca uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  

     przestrzennego części obrębu geodezyjnego Sulęczyno. 
 

15.UCHWAŁA – Nr XIV/125/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 01 października 2008 roku w 
     zmieniająca uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  
     przestrzennego części obrębu geodezyjnego Zdunowice. 

 
16.UCHWAŁA – Nr XIV/126/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 01 października 2008 roku 

      zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kartuskiemu. 
 

17.UCHWAŁA – Nr XIV/127/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 01 października 2008 roku w 
     w sprawie określenia procedury uchwalania budŜetu oraz rodzaju i szczegółowości materiałów     
     informacyjnych towarzyszących projektowi budŜetu Gminy Sulęczyno. 

 
18.UCHWAŁA – Nr XIV/128/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 01 października 2008 roku w  

     w sprawie: zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2008. 
 

19.Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Sulęczyno za pierwsze półrocze 2008 roku.  
 
20.Wnioski do budŜetu Gminy Sulęczyno na rok 2009. 
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                PROTOKÓŁ – Nr XIV/2008 
 
            z obrad XIV sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno 
      z dnia 01 października 2008 roku, której obrady odbyły się  
      w lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno i trwały  
                            od godziny 903 do godziny1120 

 

 

  Ad 1 
 
   Sprawy regulaminowe: 
 

a)otwarcie XIV sesji Rady Gminy. 
 
   Przewodniczący Rady Gminy Sulęczyno mgr Bernard GRUCZA stwierdził „ otwieram obrady  
    XIV sesji Rady Gminy Sulęczyno ”. 
 
   Na stan 15 radnych Rady Gminy Sulęczyno udział wzięło w obradach XIV sesji V kadencji Rady  
    Gminy 15 radnych Rady Gminy, zgodnie z listą obecności, która stanowi załącznik do  
    niniejszego protokołu ( str.1 ). 
 

   Ponadto w obradach IX sesji Rady Gminy udział wzięło 21 osób, m.in..: 
 
    1.Wójt Gminy Sulęczyno                                                        - Jan KULAS  
     2.Zastępca Wójta, Sekretarz Gminy Sulęczyno                 - Wiesław ULATOWSKI   
     3.Skarbnik Gminy Sulęczyno                                               - Barbara WAWRZON 
     4.Sołtys Sołectwa Sulęczyno                                                 - Bernadeta BASKE 
     5.Sołtys Sołectwa Mściszewice                                             - Brunon DĄBROWSKI 
     6.Soltys Sołectwa Węsiory                                                     - Jan BRONK  
     7.Sołtys Sołectwa Podjazy                                                      - Kazimierz LABUDA  
     8.Sołtys Sołectwa Kistowo                                                     - Antoni THEUS  
     9.Sołtys Sołectwa Borek                                                          - Ryszard POBŁOCKI  
   10.Sołtys Sołectwa Sucha                                                          - Jan DOMASZK  
   11.Sołtys Sołectwa śakowo                                                      - Stanisław ZŁOCH  
   12.Sołtys Sołectwa Zdunowice                                                - Wacław GÓRNY  
   13.Dyrektor Zespołu Szkół w Mściszewicach                      - Renata WĘSIERSKA 
   14.Dyrektor Szkoły Podstawowej w Węsiorach                  - Klaudia JERECZEK 
   15.Dyrektor Szkoły Podstawowej w Podjazach                   - Emila DYSZER  
   16.Dyrektor Szkoły Podstawowej w Borku Kamiennym   - Teresa HINCA  
   17.Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Sulęczynie  -  Ewa KUJAWSKA  
   18.Prezes O/ZK-P Sulęczyno                                                    - Janina PŁOTKA 
   19.Przedstawiciel Redakcji Kuriera Kaszubskiego             - Bartłomiej GRUBA. 
 
       Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu ( str.2 i 3 );  
 

b)przedstawienie porządku obrad XIV sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych     
    zmian. 
 

     Radni Rady Gminy Sulęczyno w dniu 25 września 2008 roku otrzymali porządek obrad wraz  
     kompletem materiałów. 
 

     Do przedłoŜonego Radzie Gminy Sulęczyno porządku obrad XIV sesji V kadencji Rady Gminy  
     nie wniesiono zmian.  
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     W związku z powyŜszym Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA odczytał i poddał  
     pod głosowanie porządek obrad  XIV sesji V kadencji Rady Gminy. 
 

    Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad przyjęciem porządku obrad XIV sesji Rady Gminy 
     Sulęczyno. 
    
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 

 - za przyjęciem porządku obrad XIV sesji Rady Gminy w przedstawionej wersji głosowało 
   14 radnych Rady Gminy, 
 - nieobecny 1 radny Rady Gminy. 
 
Rada Gminy zatwierdziła porządek obrad XIV sesji V kadencji Rady Gminy w wersji, jak 
poniŜej: 
 

  1.Sprawy regulaminowe: 
  
     a)otwarcie XIV sesji Rady Gminy, 
     b)przedstawienie porządku obrad XIV sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych zmian, 
      c)zatwierdzenie protokołu z obrad XIII sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 16 lipca 2008 roku. 
  
  2.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
 
  3.Sprawozdanie z prac Wójta Gminy. 
 

  4.Podjęcie uchwał w sprawach: 
     
    a)podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku w Gminie Sulęczyno, 
     b)określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w Gminie Sulęczyno, 
     c)określenia zasad udzielania i rozmiaru zniŜek tygodniowego obowiązkowego wymiaru  
         godzin zajęć dydaktyczno – wychowawczych dyrektorom szkół i przedszkoli w Gminie  
         Sulęczyno, 
     d)tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli szkół w Gminie  
         Sulęczyno, 
     e)zatwierdzenia projektu systemowego pt. „ Zacznij od nowa ” w ramach Programu  
        Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet VII „ Promocja Integracji Społecznej ”, Działanie 7.1  
        „ Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji ”, Poddziałanie 7.1.1  „ Rozwój i upowszech -    
        nianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej ”, 
     f)wniosku o wpis Gminy Sulęczyno do rejestru gmin, na których obszarze uŜywa się nazw w  
        języku mniejszości, 
    g)nadania nazw ulic w miejscowości Sulęczyno, 
    h)zmieniająca uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  
        przestrzennego części obrębu geodezyjnego Sulęczyno, 
     i)zmieniająca uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  
        przestrzennego części obrębu geodezyjnego Zdunowice, 
     j)zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kartuskiemu, 
    k)określenia procedury uchwalania budŜetu oraz rodzaju i szczegółowości materiałów     
        informacyjnych towarzyszących projektowi budŜetu Gminy Sulęczyno, 
     l)zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2008. 
   
  5.Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Sulęczyno za pierwsze półrocze 2008 roku.  
 
  6.Interpelacje i wolne wnioski; 
 

c)zatwierdzenie protokołu z obrad sesji Nr XIII/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia  
   16 lipca 2008  roku. 
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  Protokół z obrad sesji Nr XIII/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 16 lipca 2008 roku był do  
   wglądu w biurze Rady Gminy oraz był wyłoŜony przed obradami XIV sesji V kadencji Rady  
   Gminy Sulęczyno.  
 

   Przewodniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA zadał pytanie w brzmieniu: 
 

- Czy ktoś z radnych Rady Gminy Sulęczyno ma uwagi do zamieszczonych treści w protokole  
        Nr XIII/2008 z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 16 lipca 2008 roku ? 

 

   Nie wniesiono zmian do protokołu obrad XIII/2008 sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z  
   dnia 16 lipca 2008 roku. 
 

  Następnie Przewodniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA poddał pod głosowanie do  
   zatwierdzenia protokół  obrad  XIII sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 16 lipca  
   2008 roku. 
 
   Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za zatwierdzeniem protokołu z obrad XIII sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 16 lipca  
2008 roku głosowało 14 radnych Rady Gminy, 

- nieobecny 1 radny Rady Gminy. 
 

   Rada Gminy jednogłośnie zatwierdziła protokół z obrad XIII/2008 sesji V kadencji Rady Gminy  
   Sulęczyno z dnia 16 lipca 2008 roku. 
 

Ad 2 
 

  Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
 

    Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 25 września 2008 roku     
  sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad XIII sesji 
  V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 16 lipca 2008 roku. 
 

  Rada Gminy bez uwag przyjęła przedmiotowe sprawozdanie. 
 

    Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad XIII sesji    
  V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 16 lipca 2008 roku stano wi  zał ącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad 3 
 
    Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno . 
 
     Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 16 lipca 2008 roku otrzymali     
  radni Rady Gminy Sulęczyno w materiałach za potwierdzeniem odbioru w dniu 25 września 
  2008 roku.  
  

 Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS uzupełnił materiały o następujące zagadnienia: 
 

  1.W punkcie 1 c) udzielenie gminie kredyty inwestycyjnego – wpłynęła jedna oferta. 
 
   Przybył na obrady XIV sesji radny Kazimierz GAWIN.  
      
   Dyskusja nad sprawozdaniem Wójta Gminy: 
 
  1.Radny Grzegorz STEFAŃSKI – czy nie miały być wcześniej rozstrzygane przetargi na: 
 

- dowozy dzieci, 
- zakup opału ? 
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Wójt Gminy Jan KULAS stwierdził, iŜ nie ma przeszkód, aby w przyszłości wcześniej 
odbywały się przetargi na dowozy dzieci do szkół i na zakup opału.  

 
   2.Radny Kazimierz GAWIN – punkt VI sprawozdania „ Został wyremontowany i powiększony  
      parking koło apteki i przedszkola ”. 
 

      Pytanie:  
 

      Jaki był tego koszt ? 
 
      Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS twierdząc, iŜ nie otrzymaliśmy jeszcze  
      wszystkich faktur. Zadanie nie moŜe przekroczyć kwoty w wysokości 10.000,00 zł. 
 

      Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA – pomysł był bardzo dobry i dziękujemy za  
      wykonanie remontu i powiększenie parkingu koło apteki oraz przedszkola w Sulęczynie. 
 

     Na powyŜszym zakończono dyskusje nad sprawozdaniem z prac Wójta Gminy. 
 
     Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 16 lipca 2008 roku stanowi załącznik  
   do niniejszego protokołu. 

 
Ad 4 
 
    Podjęcie uchwał w sprawach:  
 

  a)podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku w Gminie Sulęczyno.  
 

     Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem w dniu 25 września 2008 roku   
      otrzymali projekt uchwały w sprawie: podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku w  
      Gminie Sulęczyno. 
 
      Zabrał głos Wójt Gminy Jan KULAS twierdząc, iŜ proponuje się wzrost podatku od  
      nieruchomości o tyle, ile wzrosły stawki maksymalne, średnio 5 % - 7 %. 
 

      Rada innych propozycji nie złoŜyła.  
 

     Po wyjaśnieniu Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA przedstawił projekt uchwały  
      w sprawie: podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku w Gminie Sulęczyno 
      i poddał pod głosowanie. 
  
      Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały. 
 
     Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
  

- za podjęciem uchwały w sprawie: podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku  
w Gminie Sulęczyno głosowało 15 radnych Rady Gminy. 

 

     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

     UCHWAŁA – Nr XIV/118/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia  01 października   
     2008 roku w sprawie: podatku od nieruchomości i zwolnień od tego     
     podatku w Gminie Sulęczyno stanowi  załącznik do niniejszego  protokołu; 
 

 b)określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w Gminie Sulęczyno. 
 
    Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 25 września 2008 roku  
     projekt uchwały w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych     
     w Gminie Sulęczyno. 
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      Wójt Gminy Jan KULAS – proponowane radzie podwyŜki zakładają wzrost o 5 % podatku od  
     środków transportowych – stawki maksymalne w ostatnich dwóch latach wzrosły o ca 8 %. 
 
     Radny Jan SOMINKA wnioskował o pozostawienie na rok 2009 dotychczasowe stawki podatku  
     od środków transportowych w Gminie Sulęczyno. 
  
     Wójt Gminy Jan KULAS stwierdził, iŜ wniosek radnego Jana SOMINKI moŜna przyjąć.  
     Będzie z tego względu dochodu o kilkanaście tysięcy mniej. BudŜet gminy z tego tytułu nie  
     zostanie znacznie uszczuplony. 
 

      Następnie zabrał głos radny Kazimierz GAWIN stwierdził, iŜ „ popieram wniosek Pana radnego   
      Jana SOMINKI.  
     NaleŜy pozostawić stawki podatku od środków transportowych w Gminie Sulęczyno na  
     poziomie, jaki był do tej pory ”. 
 

      Innych propozycji nie zgłoszono.  
 
     Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał pod głosowanie wniosek Pana radnego  
     Jana SOMINKI.  
 

     Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za przyjęciem wniosku Pana radnego Jana SOMINKI głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
     
     Rada Gminy jednogłośnie przyjęła wniosek Pana radnego Jana SOMINKI i zadecydowała nie  
     podwyŜszać stawek podatku od środków transportowych na rok 2009. 
 

     W związku z powyŜszym w 2009 roku będą obowiązywać dotychczasowe stawki podatku od  
     środków transportowych w Gminie Sulęczyno. 
  
     Projekt uchwały w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych     
     w Gminie Sulęczyno stanowi załącznik do ni niejszego protokoł u; 
 

  c)określenia zasad udzielania i rozmiaru zniŜek tygodniowego obowiązkowego wymiaru  
     godzin zajęć dydaktyczno – wychowawczych dyrektorom szkół i przedszkoli w Gminie  
     Sulęczyno. 
 

     Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 25 września 2008 roku projekt      
      uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniŜek tygodniowego obowiązko-    
      wego wymiaru godzin zajęć dydaktyczno – wychowawczych dyrektorom szkół i przedszkoli w 
      Gminie Sulęczyno. 
 

      Wójt Gminy Jan KULAS stwierdził, iŜ w materiałach, które otrzymali radni jest dołączona  
      pozytywna opinia Kuratorium Oświaty w Gdańsku. 
     Ponadto Wójt Gminy Jan KULAS wnioskował o zmianę w § 2 punkt 2 tabeli. 
      W projekcie uchwały jest zapis: 
      Dyrektor szkoły liczącej 8 – 13 oddziałów, a winno być 8 – 15 oddziałów.   
      W tej sprawie takŜe posiadamy na piśmie pozytywną opinię Kuratorium Oświaty w Gdańsku. 
       
      Rada Gminy, zgodnie z wnioskiem Wójta Gminy Jana KULASA wprowadzili zapis 
      8 – 15 oddziałów. 
 
     Po wyjaśnieniu powyŜszych kwestii Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA  
      przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniŜek  
      tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktyczno – wychowawczych  
      dyrektorom szkół i przedszkoli w Gminie Sulęczyno i poddał pod głosowanie. 
  
      Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały. 
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     Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 

- za podjęciem uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniŜek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktyczno – wychowawczych 
dyrektorom szkół i przedszkoli w Gminie Sulęczyno głosowało 15 radnych Rady Gminy. 

 

     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

     UCHWAŁA – Nr XIV/119/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia  01 października   
     2008 roku w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniŜek tygodnio- 
     wego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktyczno – wychowawczych  
     dyrektorom szkół i przedszkoli w Gminie Sulęczyno stanowi  za łącznik do niniejszego  protokołu; 
 

 d)tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli szkół w      
     Gminie Sulęczyno. 
 

     Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 25 września 2008 roku  
      projekt  uchwały w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin niektórych  
      nauczycieli szkół  w Gminie Sulęczyno. 
 

     Wójt Gminy Jan KULAS stwierdził, iŜ w materiałach, które otrzymali radni jest takŜe dołączona  
      pozytywna opinia Kuratorium Oświaty w Gdańsku. 
 

       Brak dyskusji na powyŜszym zagadnieniem. 
 
     Następnie Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA odczytał  projekt uchwały w  
      sprawie  tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin niektórych nauczycieli szkół w  
      Gminie Sulęczyno i poddał pod głosowanie. 
  
      Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały. 
 

     Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 
       - za podjęciem uchwały w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin  
          niektórych nauczycieli szkół w Gminie Sulęczyno głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 
     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

   UCHWAŁA – Nr XIV/120/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia  01 października   
    2008 roku w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin nie- 
    których nauczycieli szkół w Gminie Sulęczyno stanowi  załącznik do niniejszego  protokołu; 
 

 e)zatwierdzenia projektu systemowego pt. „ Zacznij od nowa ” w ramach Programu  
    Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet VII „ Promocja Integracji Społeczne ”,  
    Działanie 7.1 „ Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji ”, Poddziałanie 7.1.1   
     „ Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej ”. 
 

    Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 25 września 2008 roku projekt  
     uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego pt. „ Zacznij od nowa ” w ramach  
     Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet VII „ Promocja Integracji Społeczne ”,  
     Działanie 7.1 „ Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji ”, Poddziałanie 7.1.1   
      „ Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej ”. 
 

      Wójt Gminy Jan KULAS stwierdził, iŜ został opracowany wniosek o dofinansowanie realizacji  
      projektu „ Program operacyjny kapitał ludzki ”.  
      Wniosek o dofinansowanie: 
      - z Europejskiego Funduszu Społecznego w wysokości 51.908,00 zł, 

- wkład własny udział gminy w wysokości 7.409,60 zł.  
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      Ogółem wniosek opiewa na kwotę 58.317,60 zł. 
 
      Z tego pokryte będą koszty wsparcia 8 osób objętych kontraktami socjalnymi, w tym: 
      - 6 osób skierowanych do CIS ( całodobowe utrzymanie osób ), 
      - 2 osoby zmotywowane do uczestnictwa w pracach społecznie uŜytecznych.  
    
     Brak dyskusji nad powyŜszym zagadnieniem. 
 
    Następnie Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA odczytał  projekt przedmiotowej  
     uchwały i poddał pod głosowanie. 
 

     Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego pt. „ Zacznij od 
nowa ” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet VII „ Promocja 
Integracji Społeczne ”, Działanie 7.1 „ Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji ”,  

       Poddziałanie 7.1.1 „ Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy       
       społecznej ” głosowało 15 radnych Rady Gminy. 

 

     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

     UCHWAŁA – Nr XIV/121/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia  01 października   
    2008 roku w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego pt.„Zacznij od nowa”     
    w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet VII „ Promocja  
    Integracji Społeczne ”, Działanie 7.1 „ Rozwój i upowszechnianie aktywnej      
    integracji ”, Poddziałanie 7.1.1 „ Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji  
    przez ośrodki pomocy społecznej ” stanowi  za łącznik do niniejszego  protokołu; 
 

    f)wniosku o wpis Gminy Sulęczyno do rejestru gmin, na których obszarze uŜywa się nazw  
      w języku mniejszości. 
 
      Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 25 września 2008 roku  
       projekt uchwały w sprawie wniosku o wpis Gminy Sulęczyno do rejestru gmin, na których  
       obszarze uŜywa się nazw w języku mniejszości. 
 
        Wójt Gminy Jan KULAS – chodzi o wprowadzenie nazw w języku kaszubskim. 
 

       Brak dyskusji na powyŜszy temat. 
 

       Po wyjaśnieniu Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA przedstawił projekt uchwały  
       w sprawie wniosku o wpis Gminy Sulęczyno do rejestru gmin, na których obszarze uŜywa się  
       nazw w języku mniejszości. 
  
       Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały. 
 
       Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za podjęciem uchwały w sprawie wniosku o wpis Gminy Sulęczyno do rejestru gmin, na  
        których obszarze uŜywa się nazw w języku mniejszości głosowało 15 radnych Rady  
        Gminy. 

 

      Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

      UCHWAŁA – Nr XIV/122/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia  01 października   
     2008 roku w sprawie wniosku o wpis Gminy Sulęczyno do rejestru gmin, na  
     których obszarze uŜywa się nazw w języku mniejszości stanowi  załącznik do niniejszego   

        protokołu; 
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    g)nadania nazw ulic w miejscowości Sulęczyno. 
 
      Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 25 września 2008 roku  
       projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Sulęczyno. 
 
        Rada Gminy propozycje nazw ulic w miejscowości Sulęczyno przyjęła bez uwag. 
 

       W związku z powyŜszym Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA przedstawił projekt  
       uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Sulęczyno. 
  
       Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały. 
 
       Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za podjęciem uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Sulęczyno głosowało 
15 radnych Rady Gminy. 

 

      Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

      UCHWAŁA – Nr XIV/123/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia  01 października   
     2008 roku w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Sulęczyno załącznik do     
       niniejszego  protokołu; 
 

  h)zmieniająca uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu     
      zagospodarowania  przestrzennego części obrębu geodezyjnego Sulęczyno. 
 
       Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 25 września 2008 roku  
       projekt uchwały zmieniająca uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu  
       zagospodarowania  przestrzennego części obrębu geodezyjnego Sulęczyno. 
 
       Wójt Gminy Jan KULAS stwierdził, iŜ naleŜy wnieść poprawkę w projekcie uchwały w § 1  
       punkt 2 cyfrę 2 zastąpić punktem 3 cyfrą 3. 
       W uchwale Nr VIII/57/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 sierpnia 2007 roku nie były ujęte  
       drogi dojazdowe. Plan musi być opracowany w całości łącznie z dojazdem. 
       Przy okazji będzie wykonany status ulicy Sosnowej w Sulęczynie. 
       Dlatego jest ten wniosek o zmianę uchwały. 
 
       Radni Rady Gminy wnieśli poprawkę w § 1, zgodnie z wnioskiem Wójta Gminy w projekcie  
       przedmiotowej uchwały. 
 

       Po wyjaśnieniu wszystkich wątpliwości Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA  
       przedstawił projekt uchwały zmieniająca uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia  
       miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego części obrębu geodezyjnego Sulęczyno. 
 

       Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały. 
 
       Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 
        - za podjęciem uchwały zmieniająca uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia  
          miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego części obrębu geodezyjnego  
          Sulęczyno głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

       Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

       UCHWAŁA – Nr XIV/124/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia  01 października   
      2008 roku zmieniająca uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia  miejscowego planu  
      zagospodarowania  przestrzennego części obrębu geodezyjnego Sulęczyno stanowi  

         załącznik do  niniejszego  protokołu; 
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     i)zmieniająca uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu      
        zagospodarowania  przestrzennego części obrębu geodezyjnego Zdunowice. 
 

        Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 25 września 2008 roku  
         projekt uchwały zmieniająca uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu      
         zagospodarowania  przestrzennego części obrębu geodezyjnego Zdunowice. 
 
          Wójt Gminy Jan KULAS stwierdził, iŜ naleŜy wnieść poprawkę w projekcie uchwały w § 1  
         punkt 2 cyfrę 2 zastąpić punktem 3 cyfrą 3. 
         W uchwale Nr IX/64/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 października 2007 roku nie były  
         ujęte drogi dojazdowe. Plan musi być opracowany w całości łącznie z dojazdem. 
         Ponadto doszła działka Nr 3214/1.  
 
         Radni Rady Gminy wnieśli poprawkę w § 1, zgodnie z wnioskiem Wójta Gminy w projekcie  
          przedmiotowej uchwały. 
 
         Po wyjaśnieniu wszystkich wątpliwości Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA  
 
         przedstawił projekt uchwały zmieniająca uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia  
         miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego części obrębu geodezyjnego 
         Zdunowice. 
 

         Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały. 
 

         Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 
        - za podjęciem uchwały zmieniająca uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia  
          miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego części obrębu geodezyjnego  
          Zdunowice głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 
        Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

        UCHWAŁA – Nr XIV/125/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia  01 października   
        2008 roku zmieniająca uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu  
        zagospodarowania  przestrzennego części obrębu geodezyjnego Zdunowice stanowi 
           załącznik do niniejszego  protokołu;                        
 

     j)zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi     
        Kartuskiemu. 
 
         Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 25 września 2008 roku  
         projekt uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej  
         Powiatowi Kartuskiemu. 
 
         Wójt Gminy Jan KULAS przypomniał, iŜ Rada Gminy w grudniu 2007 roku podjęła uchwałę o  
         udzieleniu pomocy finansowej Powiatowi Kartuskiemu z przeznaczeniem na zakup aparatu 
        „ BIMERU ARGONOWEGO ” do poprawy warunków wykonywania zabiegów usuwania raka 
         przewodu pokarmowego w początkowej fazie dla Szpitala Powiatowego im. dr  

A. Majkowskiego w Kartuzach w kwocie 5.000,00 zł.  
         Aparat ten jeszcze nie został zakupiony, a w międzyczasie wzrosły ceny sprzętu.  
         Starosta Powiatowy zwrócił się w prośba o dofinansowanie tego zakupu o kolejne środki  
         w kwocie 2.500,00 zł. 
         Ogółem proponuje się przeznaczyć kwotę w wysokości 7.500,00 zł dla Szpitala  
         Powiatowego w Kartuzach na zakup w/w aparatu. 
          
         Brak dyskusji na powyŜszy temat. 
 

         W związku z powyŜszym Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA przedstawił  
         projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej  
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         Powiatowi Kartuskiemu. 
 

       Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały. 
 
      Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

         - za podjęciem uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej  
            Powiatowi Kartuskiemu głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

        Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

        UCHWAŁA – Nr XIV/126/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia  01 października   
       2008 roku zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej  
       Powiatowi Kartuskiemu stanowi  załącznik do niniejszego  protokołu; 
 

          Przerwa piętnastominutowa. 
         Wznowiono obrady o godz.10-tej w obecności 15 radnych Rady Gminy. 
   
    k)określenia procedury uchwalania budŜetu oraz rodzaju i szczegółowości materiałów     
        informacyjnych towarzyszących projektowi budŜetu Gminy Sulęczyno. 
 
         Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 25 września 2008 roku  
         projekt uchwały w sprawie określenia procedury uchwalania budŜetu oraz rodzaju 
         i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budŜetu Gminy  
         Sulęczyno. 
 
         Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON udzieliła wyjaśnień, iŜ na stronie 31 proponuje się  
         zmienić tylko dwa pierwsze podpunkty w § 4. 
         W załączniku Nr 1 do Uchwały - Nr XXVII/244/2006 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 
         27 września 2006 roku w sprawie określenia procedury uchwalania budŜetu oraz rodzaju  
         i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budŜetu Gminy  

  Sulęczyno § 4 punkt 1 brzmiał: 
 
1. Projekt uchwały budŜetowej określa: 
1) prognozowane dochody gminy według waŜniejszych źródeł i działów klasyfikacji wraz z  

objaśnieniami: 
2) wydatki budŜetu gminy w podziale na działy i rozdziały klasyfikacji wydatków wraz z  

objaśnieniami,  z wyodrębnieniem: 
a) wydatków bieŜących, w tym w szczególności: 

- wynagrodzeń i pochodnych od wynagrodzeń,  
                       - dotacji, 

                             - wydatków na obsługę długu gminy, 
                             - wydatków z tytułu poręczeń i gwarancji udzielonych przez gminę, 
                       b) wydatków majątkowych. 
         Proponuje się zastąpić § 4 punkt 1: 
         podpunktem 1) w brzmieniu:  
         „ prognozowane dochody budŜetu według działów, rozdziałów i paragrafów klasyfikacji  
            budŜetowej wraz z objaśnieniami  ” 
         podpunktem 2) w brzmieniu: 
         „ wydatki budŜetu gminy w podziale na działy, rozdziały i paragrafy klasyfikacji budŜetowej  
            wraz z objaśnieniami ”. 
 

         Zmieniły się tylko w proponowanym projekcie uchwały te dwa podpunkty. 
 

         Wszelkie inne zapisy są takie same jak w załączniku Nr 1 do Uchwały – Nr XXVII/244/2006    
         Rady Gminy Sulęczyno z dnia 27 września 2006 roku.  
        
        Rada Gminy zaproponowane zmiany przyjęła bez uwag. 
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         W związku z powyŜszym Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał pod  
         głosowanie projekt uchwały sprawie określenia procedury uchwalania budŜetu oraz rodzaju 
         i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budŜetu Gminy  
         Sulęczyno. 
 

         Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały. 
 
          Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 
         - za podjęciem uchwały sprawie określenia procedury uchwalania budŜetu oraz rodzaju 
            i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budŜetu Gminy  
            Sulęczyno głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 
        Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

        UCHWAŁA – Nr XIV/127/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 01 października  
       2008 roku określenia procedury uchwalania budŜetu oraz rodzaju 
       i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budŜetu  
       Gminy Sulęczyno stanowi  załącznik do niniejszego  protokołu; 
 

     l)zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2008. 
 

       Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 25 września 2008 roku  
        projekt uchwały w sprawie: zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2008. 
 

        Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON szczegółowo omówiła propozycję zmian w budŜecie  
        gminy Sulęczyno na rok 2008. 
 

         W załączniku Nr 1 proponuje się zwiększyć dochody budŜetu Gminy ogólnie o kwotę  
         279.500,00 zł, tj.:  
 

- w dziale 600 – Transport i łączność o kwotę 210.000,00 zł  
- był nasz wniosek do Urzędu Marszałkowskiego na dofinansowanie modernizację drogi    

          Podjazy – Widna Góra; 
- w dziale 750 - Administracja Publiczna o kwotę 55.000,00 zł, w tym:  

- 30.000,00 zł zwrot poŜyczki, którą gmina udzieliła w roku 2007 Stowarzyszeniu       
                 Turystyczne Kaszuby na program LIDER + , 

        - 25.000,00 zł otrzymaliśmy zwrot naszego udziału na budowę wysypiska śmieci, które  
                  było w porozumieniu z Urzędem Miasta Bytów;  

- w dziale 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek  
        nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem o kwotę  
        20.000,00 zł, w tym:  
        - 10.000,00 zł opłata za zezwolenia na sprzedasz alkoholu, 
        - 10.000,00 zł odsetki od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat; 
- w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska o kwotę 91.500,00 zł  

w tytułu składowania śmieci na gminnym wysypisku śmieci przez ELWOZ i KPO; 
- w dziale 926 – Kultura fizyczna i sport o kwotę 3.000,00 zł –jest podpisana umowa z 

Urzędem Marszałkowskim na zadanie w zakresie programu aktywizacji sportowej. 
 

        Proponuje się zwiększyć wydatki o kwotę 279.500,00 zł, tj.:  
 

- w dziale 600, rozdział 60016 – Drogi publiczne i gminne o kwotę 179.000,00 zł z 
przeznaczeniem na: 
-  modernizację drogi Podjazy – Widna Góra o kwotę 167.000,00 zł,  

        - na sporządzenie kosztorysu na drogę śakowo o kwotę 2.000,00 zł, 
- na parking przy ośrodku zdrowia o kwotę 10.000,00 zł; 
- w dziale 750, rozdział 75023 – Urząd Gminy o kwotę 11.000,00 zł,  

to jest na opłata za wodę i ścieki, zakup opryskiwacza – 5.000,00 zł,  
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za przesyłki, które gmina wysyła odnośnie gospodarki śmieciami – 6.000,00 zł; 
- w dziale 754, rozdział 75412 – Ochotnicze StraŜe PoŜarne o kwotę 9.000,00 zł w tym na: 

- na opłatę za wodę i ścieki – 3.000,00 zł, 
       - zwrócił się w wnioskiem Komendant Gminny OSP o zwiększenie środków na zakup    
          paliwa – 6.000,00 zł; 
- w dziale 801, rozdział 80101 – Szkoły podstawowe o kwotę 17.000,00 zł, w tym: 

- z przeznaczeniem na zakup i wymianę pieca w Szkole Podstawowej w Podjazach –    
                  11.600,00 zł, 

- na opłatę za wodę i ścieki , 
- na projekt przebudowy WC w Węsiorach – 1.250,00 zł; 

- w dziale 810, rozdział 80104 – Przedszkola o kwotę 2.000,00 zł z przeznaczeniem na opłatę 
za wodę i ścieki; 

- w dziale 810, rozdział 80110 – Gimnazja o kwotę 10.000,00 zł z przeznaczeniem na: 
- opłacenie za wodę i ścieki, 
- opłacenie energii Gimnazjum Sulęczyno; 

- w dziale 810, rozdział 80113 – DowoŜenie uczniów do szkół o kwotę 15.000,00 zł  
w związku ze wzrostem stawek na dowóz dzieci o szkół oraz na zwiększone opłaty dla  
osób, które dowoŜą same uczniów do szkół; 

- w dziale 851, rozdział 85111 – Szpitale ogólne o kwotę 2.500,00 zł na zakup aparatu  
„ BIMERU ARGONOWEGO ” dla Szpitala Powiatowego w Kartuzach; 

- w dziale 851, rozdział 85154 – Przeciwdziałanie alkoholizmowi o kwotę 10.000,00 zł – 
zwiększyły się dochody. Planowano 60.000,00 zł, a w tej chwili jest 70.000,00 zł; 

- w dziale 852, rozdział 85295 – Pozostała działalność o kwotę 7.000,00 zł na opłacenie  
prac społeczno – uŜytecznych – partycypacja gminy – 40 %, a 60 % pokrywa Urząd Pracy; 

- w dziale 926, rozdział 92601 – Obiekty sportowe o kwotę 10.000,00 zł – zakup kosiarki  
i opryskiwacza ( hala sportowa w Sulęczynie ) oraz odprowadzenie wody na zewnątrz; 

- w dziale 852, rozdział 92605 – Zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu o kwotę  
7.000,00 zł, w tym: 
- z Urzędu Marszałkowskiego 3.000,00 zł na program aktywizacji sportowej, 

              - na wniosek Prezesa SŁUPI – 4.000,00 zł na utrzymanie dwóch druŜyn piłkarskich  
                 juniorów i seniorów. 
 
        Załącznik Nr 2 – proponuje się dokonać przesunięć w wydatkach budŜetu poprzez 
        zmniejszenie wydatków o kwotę 39.900,00 zł w dziale 700, rozdział 70005 – Gospodarka  
        gruntami i nieruchomościami – zaplanowano 70.000,00 zł na termomodernizację budynku  
        „ Agronomówki ” w Sulęczynie. Zadanie wykonano za kwotę 37.100,00 zł. 
        Kwotę w wysokości 32.900,00 zł proponuje się przesunąć na wydatki bieŜące – remonty  
        pozostałych budynków komunalnych. 
 
        Załącznik Nr 3 – Plan inwestycyjny na rok 2008.  
         

Lp. Nazwa zadania  Rok Środki  
własne  

Środki UE  
i inne środki 
pozabudŜetowe  

     Razem 

Zmienił 
się  
punkt 
     4 

Termomodernizacja 
budynku „ Agronomówki ” 
w Sulęczynie  

2008 Plan 
70.000 zł, 
a 
wykonano  
za  
37.100 zł 
 

     37.100,00 zł  

Zmienił 
się  
punkt 
   11  

Modernizacja drogi 
Mściszewice – Skoczkowo  

2008 86.000 zł  
było  
80.000,00 zł, 
a Wójt 
przeznaczył 
w własnej 
rezerwy  
kwotę w 
wysokości  
6.000,00 zł 

100.000,00 zł    186.000,00 zł 
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Doszedł  
punkt  
   12 

Modernizacja odcinka 
350 mb drogi dojazdowej do 
gruntów rolnych w 
miejscowości Widna Góra 

2008 57.000 zł  110.000,00 zł  
- zwróciliśmy się do 
Urzędu 
Marszałkowskiego  
o środki na 
modernizację tej 
drogi 

   167.000,00 zł  

 

        Zabrał głos radny Czesław MYSZK w sprawie punktu 12 załączniku Nr 3  – proszę o  
        przybliŜenie, o którą drogę chodzi ? 
 
        Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS – o drogę dojazdową od skrzyŜowania dróg za  
        mostem w kierunku pod Gowidlino. 
        Drogę tą remontowaliśmy destruktem, praktycznie w tej chwili jest ona „ rozerwana ”.  
        Miałem tam drogowca, Ŝeśmy rozpatrywali róŜne warianty. MoŜna byłoby wykonać remont tej  
        drogi w tańszy sposób, lecz robić na dwa, trzy lata nie ma sensu. Dlatego ostatecznie  
        zwróciliśmy się do Urzędu Marszałkowskiego o kwotę 110.000,00 zł. Zapewnienie jest na  
        dziewięćdziesiąt parę procent, Ŝe uzyskamy środki finansowe na modernizację tej drogi.  
        W związku z otrzymanym zapewnieniem, Ŝe dostaniemy 110.000,00 zł to dokładamy własne  
        środki w wysokości 57.000,00 zł i wykonamy ten odcinek asfaltem, będzie to docelowo. To  
        będzie dziwnie, Ŝe w środku drogi będzie kawałek szosy, ale myśmy tak podobnie  
        budowali odcinkami drogę Mściszewice – Skoczkowo, które w tym roku w całości będzie  
        zakończona.  
         
        Na powyŜszym zakończono dyskusję nad punktem 4 l) porządku obrad. 
 
      Po tych szczegółowych wyjaśnieniach Przewodniczący Rady mgr Bernard GRUCZA odczytał  
        projekt uchwały w sprawie: zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2008, a następnie  
        poddał pod głosowanie. 
 
        Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie: zmian w  
        budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2008. 
 

      Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 

- za podjęciem uchwały w sprawie: zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2008      
               głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 
        Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

      UCHWAŁA – Nr XIV/128/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 01października   
      2008 roku w sprawie: zmian w budŜecie gminy  Sulęczyno na rok 2008 stanowi    
          załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad 5  
 

    Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Sulęczyno za pierwsze półrocze 
    2008 roku. 
  
     Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 25 września 2008 roku  
    sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Sulęczyno za pierwsze półrocze 2008 roku. 
 

     Rada Gminy sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Sulęczyno za pierwsze półrocze  
     2008 roku przyjęła bez uwag. 
 
     Przedmiotowe sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad 6  
 

   Interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 
 
     1.Radny Grzegorz STEFAŃSKI złoŜył wniosek do budŜetu Gminy Sulęczyno na rok 2009  
         w sprawie zmiany nawierzchni chodnika na ulicy Szydlickiej w Sulęczynie i budowę   
         chodnika do ulicy Wrzosowej w Sulęczynie. 
         Motywacja wniosku:  
         Chodnik został zniszczony podczas przebudowy linii telefonicznej. Płyty chodnikowe są  
         połamane. Większość ludzi chodzi tam ulicą, m.in. młodzieŜ szkolna do szkoły. Samochody  
         jeŜdŜą 60-70 km/godz. MoŜe tam dojść do jakiegoś nieszczęścia. Wszędzie mamy w Sulęczynie  
         chodniki w bardzo dobrym stanie, m.in. była przebudowa chodnika przy ulicy Kartuskiej w  
         Sulęczynie.  
          
         Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS twierdząc, iŜ o tym była mowa na etapie  
         kształtowania się obecnej skład rady i był wniosek, aby chodnik przebudować. 
         Podzielam stanowisko radnego Stefańskiego, Ŝe naleŜy chodnik wykonać od nowa. 
         Jednak planujemy ( to się miało odbyć w dniu wczorajszym, ale Starosta miał Zarząd ) 
         spotkanie w składzie Starosta, Wicestarosta  i Dyrektor Zarządu Dróg Rejonowych,  
         zamierzamy ustalić plan budowy, remontu dróg, budowy chodników do końca kadencji.  
         Dlatego, Ŝe jeszcze w bieŜącym roku mamy do wykonania, jak pisałem w sprawozdaniu  
         przebudowę tego wjazdu, gdyŜ to wziął na siebie powiat, a dokumentację zrobimy potem.   
         Musimy dokończyć budowę chodnika z lewej strony przy ulicy Gowida w Sulęczynie aŜ do  
         wjazdu na oczyszczalni ścieków w Sulęczynie, a z prawej strony aŜ na ulicę  
         Dalej pozostał do wykonania chodnik w miejscowości Kistowo, takŜe o tym była mowa i w  
         Kłodnie.  
         W związku z tym, Ŝe są to drogi przy ulicach dróg powiatowych to dokonamy podziału zadań,  
         kto będzie, kiedy i co wykonywał. Sytuacja jest taka, mogę obiecać, Ŝe do końca kadencji, nie  
         wiem, czy to będzie w 2009 roku, czy w 2010 roku, ale to wspólne zadanie realizacji budowy  
         chodników będzie wykonane. Zgodnie z ustaleniami w 2009 roku ma być wykonany chodnik  
         w Kistowie. 
         Mówimy w tej chwili o budowie chodników. 
         W śakowie ma być budowana szosa. Mamy zaplanowane środki na wykonanie dokumentacji. 
 
      2.Radny Roman BRONK wnioskował o: 
 
         a)budowę chodnika od urzędu pocztowego w kierunku Państwa Kozaneckich do płyt JUMBO  
             w miejscowości Sulęczyno. Jest tam zła droga, są same zakręty. Jest to droga wojewódzka.  
             Tam nie ma moŜliwości uciec rowerzysta, ani pieszy, 
         b)przedłuŜenie chodnika, który jest teraz wybudowany na Kręgu przy ulicy Wojska Polskiego  
             w Sulęczynie do skrzyŜowania dróg w kierunku Bukowej Góry, 
          c)remont drogi Kistowo - Amalka przez tzw. Wądół. Tam, nie ma, gdzie samochodem zjechać  
             z drogi, gdyŜ droga jest zbyt wąska, ma 2 m szerokości. Brak wnęk.  
             NaleŜy wykonać zjazdy. Droga nie jest przez gminę wcale naprawiana.  
 

         Wójt Gminy Jan KULAS – jeŜeli chodzi o odcinek drogi od skrzyŜowania w kierunku Bytowa. 
         Praktycznie na tym odcinku szosy ruchu pieszego nie ma, gdyŜ ruch pieszy odbywa się  
         ścieŜką spacerową. Będzie przeprowadzona modernizacja ścieŜki, którą będzie moŜna jechać  
         rowerem, iść pieszo. ŚcieŜka jest uczęszczana. Nie zachodzi konieczność, aby budować  
         chodnik. 
         JeŜeli chodzi w kierunku Bukowej Góry - planuje się budowę ścieŜki w górę przez las w  
         kierunku Bukowej Góry, która będzie oświetlona i praktycznie do uŜytkowania  
         całodobowego. 
         Spotkałem się w sprawie budowy chodnika brzegiem jeziora Węgorzyno przy szosie z  
         Dyrektorem  Naczelnym Zarządu Dróg Wojewódzkich stanowisko Dyrektora jest całkowicie  
         negatywne.  
         MoŜna zrobić, ale są to zbyt duŜe środki i dlatego chcą nam dofinansować budowę tej ścieŜki. 
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      3.Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA stwierdził, iŜ powinne być ustawione  
         tablice informacyjne informujące o tej ścieŜce.  
 

         To prawda, tak będzie ona zostanie oznakowana oraz zostaną zamontowane ławki wzdłuŜ  
         ścieŜki spacerowej stwierdził Wójt Gminy Jan KULAS. 
 
      4.Radny Kazimierz GAWIN – popieram jak najbardziej radnego Romana BRONK, który  
         przedłoŜył wnioski w sprawie budowy chodników i remontu drogi Kistowo – Amalka. 
         Moim zdaniem ścieŜka spacerowa nie moŜe zastąpić chodnika. Nie moŜemy sobie na to  
         pozwolić, aby Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich uznał, Ŝe to jest wystarczające.  
         Ludzie idąc od strony Mausza i od osiedla, gdzie mieszkają Państwo Kozaneccy idą szosą 
         niezaleŜnie, czy ta ścieŜka jest, czy jej nie ma.  
         Najbardziej zagroŜonych miejsc ta ścieŜka nie obejmuje, gdyŜ tą ścieŜką nie moŜna przejść, aŜ  
         do Państwa Kozaneckich. ŚcieŜka jest na odcinku w miarę prostym. Tam, gdzie są najgorsze  
         zakręty, gdzie jest największe zagroŜenie, gdzie dochodziło do kolizji, gdzie samochody się  
         przewracają tam ścieŜki nie ma. ŚcieŜka nie tłumaczy tego chodnika. 
         Wniosek radnego Romana Bronk jest naprawdę uzasadniony.  
         Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich tu zaprosić i pogadamy z nim. 
         Jak to dzieci będą chodzić do szkoły ścieŜką ? Wiem, Ŝe i tak dzieci pójdą szosą.  
         W kierunku Bukowej Góry - Panie Wójcie były tam wypadki śmiertelne. Ja wnioskowałem  
         u Pana Wójta dawno o ten chodnik. Nie ma tam, gdzie się skryć.  
         W jakiej kwocie Rejon Dróg Wojewódzkich chce nam dofinansować przez tą górę tą ścieŜkę. 
         Kto zna Sulęczyno i zna tą drogę oraz te zakręty nie moŜe tak stawiać sprawy. 
         ŚcieŜka jest dla spacerowiczów, a nie moŜe zastępować chodnika. 
         Jak to dzieci będą chodzić do szkoły ścieŜką ? Jak to dzieci pójdą ze szkoły przechodzą przez  
         skrzyŜówkę i w górę lasem? Widzę, Ŝe mija to się z celem. Wiem, Ŝe i tak dzieci będą chodzić  
         szosą. 
         Jestem radnym i zawsze będę wnioskował i popierał takie wnioski jak zgłosił radny Roman  
         Bronk. 
         Jestem radnym bez mała 10 lat i przez te lata Rejon Dróg Wojewódzkich, co nam zrobił ? 
         Wnioski były o Mściszewice, o chodniki i to spełzło na niczym. Tyle, co nam wykonał Rejon  
         Dróg Wojewódzkich to jest naprawdę w porównaniu do innych gmin mało przez tyle lat. 
         Robi piękne skrzyŜowania, przystanki, a w naszej gminie tylko kawałek chodnika i co przez  
         tyle lat. 
       
         Radny Józef MALEK – w gminie Sierakowice.  
    
         Kontynuacja wypowiedzi radnego Kazimierza GAWINA - na terenie gminy mamy drogi  
         wojewódzkie: Kartuzy – Sulęczyno - Bytów, Klukowa Huta – Mściszewice - Tuchlino. 
         Jestem naprawdę zbulwersowany taką sytuacja, Ŝe Rejon Dróg Wojewódzkich bardzo mało  
          nas wspiera w tych działaniach i nie wiem dlaczego ?  
            

         Radny Kazimierz GAWIN wnioskował o zaproszenie na obrady kolejnej sesji Rady Gminy  
         Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich.  
 

          Zabrał głos Wójt Gminy Jan KULAS twierdząc, iŜ: 
 
         1.Popieram całkowicie wniosek radnego Kazimierza GAWIN, aby zaprosić na obrady sesji  
            Rady Gminy Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
         2.Padł przykład Gminy Sierakowie – realizowany w latach 2004 – 2006 plan budowy     
            chodników kosztował 1.600.000,00 zł, gmina wyłoŜyła 1 mln zł, a resztę dofinansował Zarząd  
            Dróg Wojewódzkich.  
            Praktycznie 2/3 sfinansowała gmina ze środków własnych, zaś 1/3 dał Zarząd Dróg  
            Wojewódzkich. 
         3.Nieprawdą jest, Ŝe z ścieŜki moŜna korzystać na pewnym odcinku. MoŜna przejść ścieŜką  
            spacerową mostem przez rzekę Słupię aŜ do Państwa Kozaneckich.  
          
           Radny Kazimierz GAWIN – Panie Wójcie to jest ścieŜka spacerowa, a nie chodnik. 
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          Wójt Gminy Jan KULAS – jaka to jest róŜnica, jeŜeli zmodernizujemy tą ścieŜkę z udziałem  
          środków zewnętrznych, dając własnego wkładu w granicach 20-30 %, gdzie będzie moŜna  
          swobodnie jeździć rowerem i iść pieszo.  Czy ścieŜka spacerowa, gdzie chodzą spacerowicze   
          nie moŜe chodzić dziecko do szkoły,  ktoś po zakupy do Sulęczyna ?  
 

          Radny Kazimierz GAWIN stwierdził, iŜ  mieszkańcy będę musieli pójść w stronę Parchowa,  
          aby dostać się na ścieŜkę i dopiero wtedy ruszyć w stronę Sulęczyna. 
          Widzę, Ŝe Pan Wójt nie popiera stanowiska gminy, a popiera stanowisko Rejonu Dróg  
          Wojewódzkich.  
     
          Wójt Gminy Jan KULAS – Panie radny GAWIN – ja po pierwsze powiedziałem jak ta ścieŜka  
          funkcjonuje, to nie jest obrona interesów Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
          Wyjaśniam, iŜ przecieŜ mam taki obowiązek przybliŜyć radnym jak ta ścieŜka funkcjonuje.  
          Dbam o interesy gminy, to nie jest obrona Rejonu Dróg Wojewódzkich.  
          JeŜeli chodzi o ten odcinek pod Bukową Górę – poinformowałem radę jaki były moje  
          działania w tej sprawie. 
          Przyjedzie Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich na obrady sesji to proszę przedstawić  
          swoje stanowisko w tej sprawie.  
           
        5.Radny Józef MALEK złoŜył wniosek o dokończenie modernizacji skarpy w miejscowości  
          Borek i budowę chodnika w Borku. 
       
          Wójt Gminy Jan KULAS – do tej sprawy powrócimy.  
 

       6.Wiceprzewodniczący Rady Gminy Stefan KARCZ zadał pytanie w brzmieniu: 
 
          Czy coś „ drgnęło ” w sprawie budowy chodników w miejscowości Mściszewice ? 
            Jak wszyscy wiedzą ten chodnik jest od dawna oczekiwany i jest bardzo potrzeby.  
 
          Ponadto złoŜyliśmy jako radni ze Mściszewic w Sekretariacie tut. Urzędu Gminy na piśmie 
          7 wniosków do budŜetu Gminy Sulęczyno na rok 2009. 
          Są to głównie drogi, chodniki.  
 
          Następnie Wiceprzewodniczący Rady Gminy Stefan KARCZ wnioskował o częstsze  
          wywoŜenie śmieci lub postawienie większej ilości pojemników na odpady stałe w  
          Mściszewicach. Umieszczone pojemniki na odpady stałe głównie koło posesji Pana sołtysa w  
          Mściszewicach są zawsze przepełnione, śmieci „ fruwają ”. Pojemniki są ciągle przepełnione, 
          śmieci są obok. Jest tragedia z tymi śmieciami. NaleŜy coś z tym zrobić.  
 
       7.Sołtys Sołectwa Mściszewice Brunon DĄBROWSKI wnioskował o: 
 

           a)budowę chodnika przy drodze wojewódzkiej w Mściszewicach w kierunku Tuchlina.  
              Jednocześnie naleŜy dodać, iŜ przy jej samej drodze w Puzdrowie w tej chwili budują 
              chodnik łącznie z zatoczkami. Jak to się ma jedno do drugiego, gdyŜ na tej samej drodze 
              wykonuje się zadanie, a u nas nie. Jest to ten sam Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
              W Mściszewicach droga ta jest niebezpieczna, gdyŜ natęŜenie ruchu znacznie się  
              Zwiększyło. Była przeprowadzona sonda i natęŜenie się zwiększyło o 300 % jest to  
              niesamowity ruch i odcinek niebezpieczny, 
          b)gdzie jest największe zagroŜenie nawet nie dokończono wycinki krzewów,  
           c)budowę chodnika przy drodze nad jeziorem w Mściszewicach, 
          d)ustawienie krawęŜnika od strony jeziora w Mściszewicach. Nasyp na tym odcinku jest. 
              Droga jest niewymiarowa. Samochody tam jeŜdŜą. 
              MoŜe naleŜałoby połoŜyć chodnik od strony jeziora. 
 
             Wójt Gminy Jan KULAS zadał pytanie: 
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             Czy te wnioski jak zwykle przesłać do Zarządu Dróg Wojewódzkich ? 
             Czy z nimi poczekać na spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich, który  
             zostanie zaproszony na następną sesję ? 
             Ale wtedy poruszać sprawy. 
 

          Radni stwierdzili poczekać na spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
             
          Wójt Gminy Jan KULAS – nie milczeć, ale wszystko poruszyć. śeby nie stało się tak, jak  
          podczas obrad sesji, na której była ocena ładu i porządku w naszej gminie, w obecności  
          funkcjonariuszy policji. Było tyle zawsze narzekań, ale jak była ocena, wtedy problemach się  
          nic nie mówiło. 
            
          JeŜeli chodzi o chodnik w Mściszewicach przy drodze nad jeziorem – dzisiaj nie określę  
          terminu wykonania tego chodnika.  
          W bieŜącej kadencji mamy tyle zadań do realizacji, m.in. boisko w Sulęczynie, na które teŜ  
          własne środki trzeba będzie wyłoŜyć, czeka budowa szkoły w Sulęczynie i wiele innych  
          zadań.  
          Dzisiaj nie odpowiem i nie określę terminu budowy chodnika nad jeziorem w  
          Mściszewicach. 
 
          Sołtys Sołectwa Mściszewice Brunon DĄBROWSKI zadał pytanie:  
       
          Kiedy odbędzie się przetarg na wykonanie modernizacji odcinka 414 mb drogi dojazdowej  
          do gruntów rolnych w Skoczkowie ? 
 

          Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS twierdząc, iŜ rozstrzygnięcie przetargu  
          odbędzie się w dniu 16 października 2008 roku ( tj. czwartek ). Zadanie będzie zrealizowane  
          w połowie listopada 2008 roku.   
 

          Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS twierdząc, iŜ rozstrzygnięcie przetargu  
          odbędzie się w dniu 16 października 2008 roku ( tj. czwartek ). Zadanie będzie realizowane w      
          połowie listopada 2008 roku. 
 
      8.Radny Roman BRONK złoŜył wniosek o budowę drogi asfaltowej Kistowo – Kistówko –  
         Chojna.  
           JeŜeli moŜemy modernizować odcinek 350 mb drogi Widna Góra, to takŜe moŜna wykonać  
         drogę Kistowo – Kistówko – Chojna. Zaznaczam, Ŝe ona nie jest dokończona, a podbudowa na  
         tej trasie jest. 
 
          Wójt Gminy Jan KULAS – chcę Panie radny poinformować, Ŝe maja być budowane tzw. drogi  
         schetynówki. W tym roku z budŜetu państwa jest na to 1 mld zł. W pierwszej kolejności  
         będzie realizowane śakowo.  
         Mściszewice – Skoczkowo – myśmy tą drogę budowali przez 5 lat. Teraz będzie robione  
         śakowo. 
         Jestem po rozmowach z Marszałkiem Województwa, Ŝe budowa tzw. schetynówek będzie się  
         odbywała w ten sposób, Ŝe daje:  

- 1/3 budŜet województwa, 
- 1/3 budŜet centralny,  
- 1/3 gmina, 
wtedy byśmy zrobili drogę do Kistówka. 

 

      9.Radny Jan SOMINKA wnioskował o: 
          a)wycięcie drzewa przy drodze w Kłodnie, 
          b)wcześniejsze dostawy opału dla placówek oświatowych, 
          c)dostawa węgla – przy dostawie, waŜeniu węgla obecny powinien być przedstawiciel danej  
             placówki wyznaczony przez dyrektora. 
           Co dalej w sprawie wysypiska śmieci w Sulęczynie ? 
 
         Wójt Gminy Jan KULAS – spotkałem się z kompetentnymi osobami, którzy stwierdzili, iŜ  
         śmiało do końca bieŜącego roku moŜna wozić śmieci na wysypisko.  
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          Definitywnie z końcem roku kończymy z eksploatacja wysypiska.  
          Mamy w tej chwili program rekultywacji tego wysypiska, który tez kosztował będzie 
          0,5 mln zł. Więc ograniczymy się w ten sposób, Ŝe po przesypaniu 20 cm nawierzchni  
          pozostawimy co najmniej na pół roku lub dłuŜej i wtedy utworzy się naturalna kopuła.  
          Koszt rekultywacji 200.000,00 zł. Będziemy wykonywać to etapami. Będę ubiegał się o środki  
          z zewnątrz z Wojewódzkiego Funduszu Gospodarki Wodnej. Mamy sygnały, Ŝe nie refundu- 
          ją rekultywacji. Będziemy ubiegać się o inne program, aby pozyskać  środki na ten cel. 
          My nad sytuacja na wysypisku w pełni panujemy.  
 
    10.Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA wnioskował o naprawę drogi koło posesji  
          Pana Stenki w Kłodnie, droga ta jest podorywana przez rolnika aŜ po same płyty jumbo, co  
         stwarza moŜliwość kolizji w przypadku mijania się z innym pojazdem. 
 
     11.Radny Kazimierz GAWIN zadał pytanie dotyczące ciągu spacerowo – wypoczynkowego  
          wzdłuŜ rzeki Słupi. 
            Co tam jeszcze będzie ? 
          Czy Gmina uzyskała jakieś środki UE, które planowano pozyskać w roku 2008 ? Czy nie ?  
 
          Wójt Gminy Jan KULAS – rozmawialiśmy na ten temat z sekretarzem i funduszem ochrony  
          środowiska. Musimy to zadanie podzielić na dwa. Na jedno będzie aplikować Związek  
          Dorzecza Gmin Słupi i Łupawy i będzie drugi projekt, gdzie aplikować będzie gmina.  
          Jedno zadanie ta sama ścieŜka, a drugie – urządzenia wzdłuŜ Słupi.  
          Dwa razy po 70.000,00 zł, czyli 140.000,00 zł.  
          UwaŜam, Ŝe na realizację takiego zadania, gdzie jest moŜliwość uzyskania 140.000,00 zł  
          naleŜy to zadanie zmienić i podzielić na dwa. 
 
          Kontynuacja wypowiedzi radnego Kazimierza GAWIN – w planie inwestycyjnym na rok  
          2008 na to zadanie planowano pozyskać środki pozabudŜetowe w wysokości  195.000,00 zł, a 
          teraz jest mowa o niŜszej kwocie.  
          Będę się temu bacznie przyglądać, obserwować, gdyŜ mało pozyskujemy środków poza-  
          budŜetowych. Okazuje się, Ŝe budujemy wszystko z własnych środków, np. chodniki.  
          Wynika z tego, Ŝe nie moŜemy, gdzieś tam się przebić. Sekretarz zajmuje się pozyskiwaniem  
          Środków, głównie to jego praca. Nie mogę się nigdzie doczytać, ile pozyskujemy środków. 
          Czy kiedyś dostaniemy te środki finansowe ? 
 
          Sekretarz Gminy Wiesław ULATOWSKI – najpierw trzeba złoŜyć wniosek, a następnie  
          ogłosić konkursy. Czy były jakieś konkursy, gdzie my wniosku nie złoŜyliśmy ? 
          A Pan tutaj opowiada takie rzeczy. Nawet tak Panie radny nie wypada.  
          Jest Program Odnowy Wsi – chcieliśmy wejść z trzema programami: 

- GOK, 
- Kistowo, 
- ścieŜka. 
   Zrobiono tak, Ŝe jedna gmina i jeden program. Szukamy moŜliwości złoŜenia wniosku na  
   ścieŜkę, korzystamy z moŜliwości pozyskania środków z Wojewódzkiego Funduszu.  
   Pierwszy nabór projektów do 31 października 2008 roku, drugi nabór do połowy listopada  
   2008 roku.  
 
   Wójt Gminy Jan KULAS – wchodzimy z trzema zadaniami:  
- w związku, Ŝe gmina moŜe złoŜyć tylko jeden projekt to składa na ścieŜkę. Odnośnie  

          Programów Rozwoju Obszarów Wiejskich nabór odłoŜono na przyszły rok.  
 
          Radny Kazimierz GAWIN – czy uzyskaliśmy jakieś środki ? Czy teŜ nie ? 
 
          Wójt Gminy Jan KULAS – pragnę tylko wspomnieć, mowa na tej sali była,  Ŝe wszystkie  
          środki UE pójdą na szkołę ok.4,5 mln zł. Kładziemy wszystko na jedno zadanie.  
          Jaki byłby sens występować z kolejnymi wnioskami.  
 
 



 21 

 
          Gmina jeszcze nie dostała, gdyŜ nabór na środki oświatowe jest dopiero w czerwcu 2009 roku. 
  
          Dodał radny Kazimierz GAWIN – kadencja minie. 
 
     12.Radny Jan SOMINKA wnioskował o remont szosy Sulęczyno – Kołodzieje. 
 

          Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS – powiat planuję wykonać remont tej szosy w  
          2010 roku. 
  
     13.Radny Kazimierz GAWIN wnioskował o:  
        
           a)budowę chodnika w stronę Parchowa oraz o zebranie piasku przy szosie, 
           b)montaŜ metalowej barierki koło jeziora przy posesji Pana Franciszka Choszcza. 
   
     14.Radny Grzegorz STEFAŃSKI poruszył kwestie cen wody i ścieków.  
          Cena wody się nie zmieniła, a płaci się droŜej do spółki.  
 
           Pytanie: 
           Dlaczego tak się dzieje ? 
   
           Wójt Gminy Jan KULAS - moŜna załoŜyć drugi wodomierz. Woda i ścieki nie podroŜały.  
            
           Radny Kazimierz GAWIN stwierdził, iŜ miało pozostać tak jak było skoro mieszkańcom się 
           mówiło, Ŝe przez 1,5 roku ceny będą bez zmian. 
           NaleŜy tą kwestię wyjaśnić z Prezesem Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka 
           z o.o. w  Sierakowicach. 
 

           Wójt Gminy Jan KULAS – stawki nie zostały zmienione, lecz zostały zamroŜone. 
           Stawki musza być jednorodne na terenie całej gminy.  
 
             Radny Kazimierz GAWIN – czy są jeszcze jakieś „ kruczki ”, które ta spółka będzie 
           stosowała ? 
           Przed przejmowaniem oni winni powiedzieć „ my zmieniamy to i to ”.  
       
           Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA – kaŜdy indywidualnie podpisuje umowy  
           ze spółką. 
            
           Wójt Gminy Jan KULAS zadał pytanie: 
 
           Jak bym miał z tą spółką rozmawiać ? 
 
           Radny Kazimierz GAWIN – nie moŜna społeczeństwo mamić czymś, a później robi się coś  
           zupełnie innego niŜ się wcześniej mówiło. 
           Powinno być tak, jak dotychczas.  
 
      15.Radny Kazimierz GAWIN – piec dla Szkoły Podstawowej w Podjazach na kosztować  
          11.600,00 zł to bardzo drogo. Czy ktoś mieszka w obiekcie szkolnym ? 
 

          Wójt Gminy Jan KULAS – sam piec ma kosztować 8.600,00 zł – piec węglowo-miałowy, 
          zaś koszt wymiany pieca 3.000,00 zł, w tym rozdzielenie instalacji na szkołę i mieszkania. 
          W tym obiekcie są trzy mieszkania. 
 

     16.Radny Jan SOMINKA – powinno się zamontować piec na ekogroszek w Szkole Podstawowej  
          w Podjazach. 
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          Wójt Gminy Jan KULAS - będzie zamontowany w obiekcie Szkoły Podstawowej w Podjazach  
          piec wielofunkcyjny.  
            W zaleŜności, co będzie tańsze tym się będzie paliło. 
  
           Na powyŜszym stwierdzeniu wyczerpano punkt 6 porządku obrad. 
 

       Wyczerpano porządek obrad XIV sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno. 
    

        Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim obecnym za udział w obradach sesji  
     Rady Gminy. 
 

        W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA  
     stwierdził „ zamykam obrady XIV sesji Rady Gminy Sulęczyno ” dziękując równocześnie  
     wszystkim za uczestnictwo w obradach.  
        

 

     PROTOKOŁOWAŁA:                                               
 

    Jolanta BRONK                                                      
     Inspektor ds. obronnych oraz  
     obsługi Rady Gminy i jej organów  
    Urzędu Gminy  Sulęczyno  
 
 
 

 

 

 


